
llinniartitaanermut, lIageeqarnermut, Kultureqarnermut Naligiissilaanermullu 

Naalakkersuisunut lIaasortaq 
NAALAKKERSUISUT 

Medlem af Naalakkersuisut for Uddannelse, Kirke, Kultur og ligestilling GOVERNMENT OF GREENLAND 

Palle Christiansen 
Medlem af Inatsisartut 
I her 

Svar på § 37 spørgsmål 2013/144 om kollegier 

Kære Palle. 

Hermed svar på dine spørgsmål, som er gengivet herunder. 

1 . Vil Naalakkersuisut venligst bekræfte, at der i perioden 2010 til 2013 - hvor 
koalitionen med ansvaret for Finanslovene bestod af lA, Katusseqatigiit Partiiat 
og Demokraterne - blev brugt minimum 500 millioner kroner på kollegiebyggeri? 
Spørgsmålet bedes besvaret med JA eller NEJ. 

Ja. Det er dog Naalakkersuisuts opfattelse, at der høje forbrug i perioden var 
muliggjort af ekstraordinære indtægter fra primært Olie- og Råstofområdet, der 
blev udmøntet efterhånden som indtægterne blev konstateret i perioden 2010-
2013. Naalakkersuisut agter at fortsætte praksis med at udmønte en væsentlig 
andel af ekstraordinære indtægter fra olie- og råstof området til anlæg inden for 
uddannelsessektoren, herunder kollegier. Dette vil forhåbentlig og forventeligt 
medføre, at der er mulighed for at bruge væsentlige mere en 60 mio. kr. til 
kollegier i perioden 2014 - 2017. 

2. Vil Naalakkersuisut venligst bekræfte, at partiet Siumut stemte imod samtlige 
Finanslove for perioden 2010 ti l 2013? Spørgsmålet bedes besvaret med JA 
eller NEJ. 

Ja. Naalakkersuisut erindrer dog ikke, at Siumut angav uenighed i 
dispositionerne på kollegieområdet som årsag til at de stemte imod finansloven. 
Det er tværtimod Naalakkersuisuts opfattelse, at bl.a. udmøntning af 
anlægsmidler til kollegier, er i tråd med uddannelsesplanen, som blev 
udarbejdet af bl. a Siumut og videreført at koalitionen bestående af lA, 
Katusseqatigiit Partiiat og Demokraterne. 

Det er ligeledes Naalakkersuisuts opfattelse, at Siumuts medlemmer i 
Finansudvalget i perioden 2010 - 2013 generelt stemte for indstillinger om at 
ekstraordinære midler blev udmøntet til uddannelsesområder, herunder 
kollegier. 

3. Vil Naalakkersuisut venligst bekræfte, at det af Finanslovsforslaget for 2014 
fremgår, at Naalakkersuisut de kommende fire år vil bruge 60 millioner kroner 
på kollegiebyggeri (i 2014 vil man bruge 15 millioner kroner og i 2015 vil man 
bruge 45 millioner kroner)? Spørgsmålet bedes besvaret med JA eller NEJ. 
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I Finansloven 2014 er afsat 60 mio. kr. over de kommende to år, hvor der i den 
gældende finanslov for 2013 er afsat 37,9 mio. kr. i 2013 og ikke yderligere 
midler i overslagsårene. 

Naalakkersuisut kan bekræfte, at der i Finanslovforslaget for 2014 er afsat 60 
mio. kr. til kollegiebyggeri. Naalakkersuisut agter dog at udmønte en væsentlig 
andel af ekstraordinære indtægter fra olie- og råstof området til anlæg inden for 
uddannelsessektoren, herunder kollegier. Dette vil forhåbentlig og forventeligt 
medføre, at der er mulighed for at bruge væsentlige mere en 60 mio. kr. til 
kollegier i perioden 2014 - 2017. 

Samtidig vil Naalakkersuisut stilfærdigt erindre om, at det høje forbrug på 
kollegier i perioden 2010-2013 også var et resultat af, at ekstraordinære 
indtægter fra olie- og råstof området på samme vis blev udmøntet til bl.a. anlæg 
af kollegier. 

Naalakkersuisut finder det i forlængelse heraf ikke, at det er retvisende, når 
spørgsmålsstilleren forsøger at sammenholde historisk gennemførte 
anlægsinvesteringer med fremtidige anlægsinvesteringer som de fremgår i 
forslag til Finanslov 2014, når det historiske forbrug i høj grad er muliggjort at 
ekstraordinære indtægter. Disse ekstraordinære indtægter kendes af gode 
grunde ikke for 2014 og overslagsårene, og kan derfor naturligvis ikke blive 
udmøntet til anlæg kollegier, førend de konstateres og indtægtsbogføres i 
periOden 2014 -2017. 

4. Er Naalakkersuisut enig med Demokraterne i, at 500 millioner kroner er et 
væsentligt højere beløb end 60 millioner kroner? Spørgsmålet bedes besvaret 
med JA eller NEJ. 

Ja. 
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